
PROTOKÓ  Nr XXII/2005Ł

XXII Sesji Rady Miejskiej w Pasymiu
z dnia 31 marca 2005 roku.

 

W XXII Sesji Rady Miejskiej w Pasymiu uczestniczy o 14 radnych. ł

Spoza cz onków Rady w obradach wzi li udzia : Burmistrz Miastał ę ł  
Pasym  –  Pani  Lucyna  Kobyli ska,  Sekretarz  Miasta  –  Pan  Kazimierzń  
Oleszkiewicz,  Skarbnik Miasta  –  Pan Arkadiusz M y czak,  redaktor  „Kurkał ń  
Mazurskiego”  –Pani  Joanna  Radziewicz,  kierownicy  zak adów  pracy,ł  
kierownicy jednostek organizacyjnych, dyrektorzy szkó , so tysi i mieszka cył ł ń  
gminy.

Listy  obecno ci radnych oraz go ci zaproszonych na XXII  sesj  Radyś ś ę  
Miejskiej w Pasymiu stanowi  za czniki Nr 1 i 2 do niniejszego protoko u. ą łą ł

Obrady XXII Sesji Rady Miejskiej w Pasymiu otworzy a Przewodnicz ca Radył ą  
Miejskiej  w  Pasymiu  –  Pani  Brygida  Starczak, witaj c  przyby ych  bardzoą ł  
serdecznie.

Przewodnicz ca  Rady  Miejskiej  –  ą Pani  Brygida  Starczak stwierdzi ał  
na podstawie listy obecno ci, e w obradach uczestniczy 13 radnych (na stanś ż  
Rady 15), podejmowane wi c na sesji uchwa y b d  prawomocne.ę ł ę ą

Porz dek obrad (projekt)ą

1. Otwarcie i uchwalenie porz dku obrad sesji Rady Miejskiej.ą
2. Przyj cie protoko u z XXI sesji Rady Miejskieję ł
3. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z dzia alno ci w okresie mi dzysesyjnym.ł ś ę



4. Interpelacje i wnioski radnych.
5. Projekt uchwa y w sprawie zmian bud etu na 2005r. ł ż
6. Projekt uchwa y w sprawie okre lenia inkasenta podatku od posiadania psówł ś  

i op aty targowej. ł
7. Projekt  uchwa y  w  sprawie  przyj cia  Regulaminu  udzielania  pomocył ę  

materialnej o charakterze socjalnym uczniom zamieszka ym na terenie gminył  
Pasym.

8. Projekt uchwa  w sprawie zmiany uchwa y Rady Miejskiej Nr IV/37/2003ł ł  
z  dnia  27  lutego  2003r.  sprawie  okre lenia  zasad  gospodarkiś  
nieruchomo ciami i zasad sprzeda y lokali mieszkalnych i u ytkowych orazś ż ż  
przyznawania pierwsze stwa i udzielania bonifikat w  ich nabyciu.ń

9. Projekt uchwa y w sprawie przyst pienia do sporz dzenia miejscowego planuł ą ą  
zagospodarowania przestrzennego w obr bie geodezyjnym  Rusek Wielki –ę  
na cele górnicze

10.Sprawy ró ne.ż

 
Pani  Brygida  Starczak powiedzia a,  e  jest  wniosek  o  zmianł ż ę 

porz dku obrad, zdj cie z porz dku obrad projektu uchwa y w sprawie zmian wą ę ą ł  
bud ecie (pkt.5)ż , a wprowadzenie w zamian, omy kowo nieuj tego w porz dkuł ę ą  
obrad  projektu  uchwa y  dotycz cej  zmiany  uchwa y  Nr  II/14/2002  Radył ą ł  
Miejskiej  w Pasymiu  z  dnia  12  grudnia  2002r,  w  sprawie:  ustalenia  op atył  
administracyjnej.  Przewodnicz ca  Wyja ni a,  ze  projekt  ten  by  omawianyą ś ł ł  
na komisjach.

Przewodnicz ca  Radyą  podda a  pod  g osowanie  wniosek  o  zdj cieł ł ę  
z  porz dku  obrad  projektu  uchwa y  w  sprawie  zmian  w  bud ecie  (pkt.5)ą ł ż , 

a  wprowadzenie  w  zamian,  projektu   uchwa y  dotycz cej  zmiany  uchwa ył ą ł  
Nr II/14/2002 Rady Miejskiej w Pasymiu z dnia 12 grudnia 2002r, w sprawie: 
ustalenia op aty administracyjne.ł

W wyniku g osowania, w którym uczestniczy o 13 radnych, wniosek zg oszonył ł ł  
przez Pani  Przewodnicz c  zosta  przyj ty jednog o nie.ą ą ą ł ę ł ś



Przewodnicz ca Rady  –  Pani  Brygida  Starczaką  odczyta a  porz dekł ą  
obrad XXI sesji Rady Miejskiej w Pasymiu po wprowadzeniu zmian i podda ał  
go pod g osowanie. ł

Porz dek obrad ą
1. Otwarcie i uchwalenie porz dku obrad sesji Rady Miejskiej.ą
2. Przyj cie protoko u z XXI sesji Rady Miejskieję ł
3. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z dzia alno ci w okresie mi dzysesyjnym.ł ś ę
4. Interpelacje i wnioski radnych.
5. Projekt uchwa y dotycz cej zmiany uchwa y Nr II/14/2002 Rady Miejskiejł ą ł  

w  Pasymiu  z  dnia  12  grudnia  2002r,  w  sprawie:  ustalenia  op atył  
administracyjnej.

6. Projekt uchwa y w sprawie okre lenia inkasenta podatku od posiadania psówł ś  
i op aty targowej. ł

7. Projekt  uchwa y  w  sprawie  przyj cia  Regulaminu  udzielania  pomocył ę  
materialnej o charakterze socjalnym uczniom zamieszka ym na terenie gminył  
Pasym.

8. Projekt uchwa  w sprawie zmiany uchwa y Rady Miejskiej Nr IV/37/2003ł ł  
z  dnia  27  lutego  2003r.  sprawie  okre lenia  zasad  gospodarkiś  
nieruchomo ciami i zasad sprzeda y lokali mieszkalnych i u ytkowych orazś ż ż  
przyznawania pierwsze stwa i udzielania bonifikat w  ich nabyciu.ń

9. Projekt uchwa y w sprawie przyst pienia do sporz dzenia miejscowego planuł ą ą  
zagospodarowania przestrzennego w obr bie geodezyjnym Rusek Wielki –ę  
na cele górnicze

10.Sprawy ró ne.ż

W wyniku g osowania,  w którym uczestniczy o  13 radnych,  porz dek obradł ł ą  
XXII sesji zosta  przyj ty jednog o nie.ł ę ł ś

Ad. 2. Przyj cie protoko u z XXI sesji Rady Miejskiej.ę ł



Przewodnicz ca Rady  Miejskiej  –  ą Pani  Brygida  Starczak zwróci a  sił ę 
z  pytaniem do radnych,  czy chc  wnie  jakie  uwagi lub maj  zastrze eniaą ść ś ą ż  
do protoko u z XXI sesji Rady Miejskiej.ł

Radni nie zg osili uwag do protoko u.ł ł

Pani  Brygida  Starczak podda a  pod  g osowanie  wniosek  o  przyj cieł ł ę  
protoko u  z XX  sesji Rady Miejskiej.ł

W wyniku g osowania,  w którym uczestniczy o 13 radnych,  protokó  z XXIł ł ł  
sesji Rady Miejskiej zosta  przyj ty jednog o nie.ł ę ł ś

Ad.3. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z dzia alno ci w okresieł ś
          mi dzy XXI a XXII sesj  Rady Miejskiej.ę ą

G os w tym punkcie zabra a Burmistrz Miasta – ł ł Pani Lucyna Kobyli skań , 
która przedstawi a sprawozdanie ze swojej dzia alno ci w okresie mi dzy XX ał ł ś ę  
XXI  sesj  Rady Miejskiej. ą
Przedstawione  przez  Pani  Burmistrz  sprawozdanie  stanowi  za czniką łą  
Nr 3    do  protoko u sesji.ł

Przewodnicz ca  Rady  Miejskiej  –  ą Pani  Brygida  Starczak zapyta ał  
radnych, czy maj  pytania do Pani Burmistrz.ą

O g os poprosi  radny – pan Bernard Mius i zapyta , jak przedstawia si  sprawał ł ł ę  
ci gu pieszego do Gimnazjum i na jakim etapie s  prace. Ponadto radny zapyta ,ą ą ł  
jak  wygl da  sprawa  zatrudniania  pracowników  w  ramach  robótą  
interwencyjnych.  Pan  Mius  doda ,  e  P.  Burmistrz  w  swoim  sprawozdaniuł ż  
poinformowa a,  e zawar a  umow  z  PUP na  1  osob  i  zapyta ,  z  czego toł ż ł ę ę ł  
wynika,  poniewa  w  okresie  wiosennym przyda oby  si  tych  osób  wi cej  iż ł ę ę  
poprosi  o wyja nienie tej kwestii.ł ś



G os  zabra  Burmistrz  Miasta  –  pani  Lucyna  Kobyli ska  i  powiedzia a,  eł ł ń ł ż  
spraw  ci gu pieszego wyja ni po przerwie, z uwagi na to, e nie posiada w teję ą ś ż  
chwili danych do tej kwestii. Natomiast w sprawie zatrudnienia osób w ramach 
robót publicznych pani Burmistrz powiedzia a, e chcia a t  spraw  poruszy  wł ż ł ą ę ć  
sprawach ró nych, poniewa  chcia a przekaza  pewne informacje z posiedzeniaż ż ł ć  
Rady  Zatrudnienia,  które  odby o  si  wczoraj  tj.  30.03.br.Pani  Lucynał ę  
Kobyli ska wyja ni a, e w kwestii zapytania radnego, to w sprawozdaniu by ań ś ł ż ł  
informacja  o  zatrudnieniu  pracowników  interwencyjnych  pracuj cychą  
w Urz dzie  Miasta i Gminy  jako urz dników. Jest jedna osoba zatrudniona naę ę  
okres sze ciu miesi cy tj. p. mgr Ireneusz Kempa, który uko czy  administracjś ę ń ł ę 
i prawo i zajmuje si  o wiat . Z Urz du odszed  p. Dominik Szkoda, który obję ś ą ę ł ął 
stanowisko Kierownika  MBP,  w chwili  obecnej  jest  zatrudniony  informatyk 
na  ½  etatu   i  w  zwi zku  z  tym  wyst pi a  do  Biura  Pracy  o  pracownikaą ą ł  
interwencyjnego.  Pani  Burmistrz  doda a,  e  rodki  na  ten  cel  s  w  planieł ż ś ą  
finansowym  urz du,  a  nie  pochodz  z  robót  interwencyjnych,  poniewa  sę ą ż ą 
zabezpieczone  rodki  na  prace  publiczne,.  Dop aty  do  pracownikówś ł  
interwencyjnych s  wy szego rz du. Ponadto p. L. Kobylinska wyja ni a, e są ż ę ś ł ż ą 
zatrudnione  2  osoby  i  s  to  sta y ci,  którzy  maj  umowy  zawarte  zą ż ś ą  
Powiatowym Urz dem Pracy a nie z Urz dem Gminy, maj  tylko zapewnionyę ę ą  
lokal                     w urz dzie.ę

G os  zabra  radny  –  ł ł pan  Benedykt  M ynarskił ,  i  zapyta  o  wysokoł ść 
rodków przeznaczonych na napraw  nawierzchni  ulic, które s  jednocze nieś ę ę ą ś  

drogami powiatowymi, czy zaplanowane 40 tys. wystarczy, czy b d  musia yę ą ł  
by  rodki gminne, je eli tak to, jakie. ć ś ż

O  g os  poprosi  Sekretarz  Miasta  –  ł ł pan  Kazimierz  Oleszkiewicz, 
i  powiedzia ,  e  je eli  chodzi  o  kwesti  nawierzchni  dróg  powiatowychł ż ż ę  
i gminnych, (asfaltowych), jaki jest i stan, to wszyscy widz , a by  on jeszczeą ł  
bardziej  widoczny  w  okresie  roztopów.  Sekretarz  Miasta  wyja ni ,  iś ł ż 
p. Burmistrz w swoim sprawozdaniu wspomina a, e by a wypowied  w radiu,ł ż ł ź  
by  artyku  w Gazecie Olszty skiej, ale nie wszystko to co by o mówione i tamł ł ń ł  
napisane jest prawd , w tej chwili trwaj  wyja niania i prostowania tej kwestii.ą ą ś  
Pan  K.  Oleszkiewicz  powiedzia ,  e udziela  informacji  redaktorowi  –  panuł ż ł  
Mik cie, ale nie ma do niego adnych pretensji poniewa , pokaza  mu, to coś ż ż ł  
przekaza  innemu redaktorowi Sekretarzowi Gazety Olszty skiej, jest to dobrzeł ń  



i  prawda  natomiast  w  tym  artykule  zrobiono  pewne  zestawienie  tego, 
co Sekretarz mówi ,  z tym co uzyskano nieoficjalnie (niewiadomo od kogo).ł  
Redaktor  ten  zestawi  wypowied ,  p.  Sekretarza,  e nie  wie  on,  kiedy b dł ź ż ę ą 
zako czone remonty, a p. Sekretarz powiedzia , e nie wie, kiedy bo rozwa aneń ł ż ż  
s  remonty  cz stkowe,  natomiast  osoba,  która  wypowiada a  si  nieoficjalnieą ą ł ę  
powiedzia a, e w 2007r. bezie otwarta ulica Dworcowa.ł ż
Je eli si  co  takiego zestawi i z konkretnym nazwiskiem „Oleszkiewicz”, toż ę ś  
wiadomo,  e „albo  na  g ow  upad  albo,  e co  si  mu gorzej  w tym dniuż ł ę ł ż ś ę  
zrobi o”, to wszystko zosta o powyja niane. ł ł ś
Pan  Kazimierz  Oleszkiewicz  powiedzia ,  e  w  mi dzyczasie  badano  ró neł ż ę ż  
metody, jakimi mo na by naprawi  nawierzchni  dróg po najni szych kosztach,ż ć ę ż  
ale nie trac c na jako ci, w stosunku przynajmniej do tego, co by o robione doą ś ł  
tej  pory. Wypracowano wnioski na skutek zasi gania opinii  i podpowiedzi zę  
innych miast, innych rodowisk. Robione jest to inn  metod  ni  dotychczas tj.ś ą ą ż  
nie asfaltem wylewanym na zimno ( do  drogim) ma by  to du o taniej i lepiej.ść ć ż  
Dzisiaj pracownicy zacz li to robi , musz  si  jednak najpierw nauczy , zacz lię ć ą ę ć ę  
na ul. Dworcowej od strony 1 Maja. Sekretarz doda , e taktyka jest taka, abył ż  
najpierw naprawia  te drogi, które s  u ytkowane, a nie te, które s  zamkni te,ć ą ż ą ę  
dopiero  wówczas  przej  na  odcinki  zamkni te,  poniewa  ulica  zamkni taść ę ż ę  
dzie , czy nawet pi  d u ej nie robi wielkiej ró nicy. Chodzi o to, eby poń ęć ł ż ż ż  
ulicach aktualnie u ytkowanych je dzi  bezpiecznie bez nara ania pojazdów naż ź ć ż  
uszkodzenie.  Ca a  operacja  powinna  zosta  zako czona  w  ci gu  tygodni,ł ć ń ą  
Sekretarz Miasta powiedzia , e nie chce mówi  dzisiaj o dacie, poniewa  doł ż ć ż  
naprawy wymagana jest  temperatura asfaltu oko o  10stopni,  asfalt  na s o cuł ł ń  
nagrzewa si  do  szybko, ale noce s  do  zimne i nale y to uwzgl dni . ę ść ą ść ż ę ć
Ponadto  Sekretarz  Miasta  powiedzia ,  e  je eli  mia by  teraz  oceni ,  czył ż ż ł ć  
wystarczy pieni dzy tj. 40 tys. na utrzymanie dróg powiatowych w granicachę  
miasta (na rok), to t  metod  by  mo e, e wystarczy, natomiast gdyby by o toą ą ć ż ż ł  
robione metod  dotychczasow  albo asfaltu lanego na gor co, to tych pieni dzyą ą ą ę  
by zabrak o na poklejenie tych dziur, nie mówi c ju  o zimowym utrzymaniuł ą ż  
gdzie trzeba pozostawi  cz  rodków na grudzie  a nawet listopad.ć ęść ś ń
Pan  Oleszkiewicz  wyja ni ,  e  drogi  gminne  b d  równie  remontowaneś ł ż ę ą ż  
najpierw  od  dróg  asfaltowych  granicach  Pasymia,  ale  cz  rodków  musięść ś  
pozosta  na remont dróg gruntowych na terenie ca ej gminy. ć ł



Ad.4. Interpelacje i wnioski radnych.

 

O g os poprosi , radny – pan Benedykt M ynarski, który poprosi  o wyja nienieł ł ł ł ś  
kwestii  dotycz cej  przewalutowania  kredytu  i  doda ,  e  spotyka  si  zą ł ż ę  
mieszka cami, którzy mówi , e s  oszcz dno ci milion z otych dwa milionyń ą ż ą ę ś ł  
z otych, czym jest to spowodowane i o co tutaj chodzi. ł

G os zabra  Skarbnik Miasta –  pan Arkadiusz M y czak, który powiedzia , eł ł ł ń ł ż  
je eli chodzi o umow , która zosta a podpisana w ko cu ub. Roku, to Radniż ę ł ń  
doskonale  znaj  stan  rzeczy,  poniewa  podejmowali  uchwa  o  wyra eniuą ż łę ż  
zgody  na zawarcie ugody mi dzy gmin  a bankiem PKO i w tej uchwale by yę ą ł  
dok adnie  wymienione  warunki,  na  jakich  Rada  zgadza  si  aby  ta  umował ę  
zosta a zawarta. Warunki by y takie, e nie by o to, przewalutowanie kredytu,ł ł ż ł  
bo jest to zupe nie inna operacja, by a natomiast zawarta umowa ugody, czylił ł  
tak jakby od pocz tku by a ustalona kwota wierzytelno ci banku, a zobowi zaą ł ś ą ń 
Gminy wobec banku i  warunków, na jakich  te  zobowi zania  b d  sp acane.ą ę ą ł  
Skarbnik doda , e proste przeliczenie ówczesnej warto ci kredytu, w euro czylił ż ś  
z  dnia  30  grudnia  na  z otówki,  po  kursie  wówczas  obowi zuj cym dawa oł ą ą ł  
kwot  oko o  4  mln.  z otych  (dok adnie  niepami ta).  Natomiast  zgodnie  zę ł ł ł ę  
umow  ugody zobowi zania Gminy Pasym, tamte, w euro wygas y, a powsta yą ą ł ł  
te wynikaj ce z zawarcia umowy ugody, okre lone na poziomie 3 mln. z otychą ś ł  
tj.  na  dzie  30  grudnia  Gmina  nie  mia a  adnych  zobowi za  w euro  (  poń ł ż ą ń  
podpisaniu umowy ugody) tylko powsta y zobowi zania w z otych. Zamiast ok.ł ą ł  



4 mln.  Z .  W euro  okre lono zobowi zania  na  3  mln.  z .  Ponadto  Skarbnikł ś ą ł  
Miasta wyja ni , e poprzednia umowa „w euro” przewidywa a oprocentowanieś ł ż ł  
kwoty kredytu, a w tej chwili kwota zobowi za  Gminy nie jest w aden sposóbą ń ż  
oprocentowana,  jest  po  prostu  do  sp acenia  do  2010r.  3  mln.  Z otych  bezł ł  
adnych odsetek. ż

Pan Arkadiusz M y czak doda , e koszty zwi zane z ca  operacj , tak jak by oł ń ł ż ą łą ą ł  
napisane  w  „Kurku”  w  odpowiedzi  na  list,  przewalutowanie  kosztowa obył  
Gmin  ok.  50  tys.  z otych,  a  tak e  Gmina  musia aby  pokry  kosztyę ł ż ł ć  
ustanowienia zabezpiecze  (hipotek),w sumie koszt tych operacji, w warunkachń  
przewalutowania  kredytu  wyniós by  ok.  62  tys.  Zgodnie  z  zawart  umowł ą ą 
ugody Gmina nie  ponios a  adnych kosztów zwi zanych z  tymi operacjami.ł ż ą  
Bank zobowi za  si , co by o zapisane w uchwale podejmowanej przez Rad ,ą ł ę ł ę  
do op acenia kosztów ustanowienia nowej hipoteki, a tak e Gmina nie ponios ał ż ł  
adnych kosztów zwi zanych ze zmian  waluty kredytu. Skarbnik powiedzia ,ż ą ą ł  
e ocenia skutki na kwot  ok. 1,5 mln. z otych, ale jakie b d  one dok adnie toż ę ł ę ą ł  

da  si  okre li  dopiero  w  2010r.  znaj c dok adnie  kurs  euro  ka dego  dnia,ę ś ć ą ł ż  
poniewa  wówczas b dzie mo na okre li  jak wygl da aby sp ata  kredytu wż ę ż ś ć ą ł ł  
euro  a  jak  z otych.  Na  dzie  dzisiejszy  wiadomo,  e  zobowi zania  sł ń ż ą ą 
pozbawione  ryzyka  kursowego,  a  tak e  ryzyka  stopy  procentowej.  Ca aż ł  
operacja by aby niekorzystna dla Gminy gdyby 31 grudnia, dzie  po podpisaniuł ń  
umowy, euro spad o poni ej 3,30z  i ten stan utrzymywa by si  do ko ca 2010r.ł ż ł ł ę ń  
póki,  co  do  takie  kwoty  jeszcze  daleko,  a  ponadto  euro  idzie  ca y  czasł  
w gór . Pan A. M y czak doda ,  e wystarczy dokona  prostego porównaniaę ł ń ł ż ć  
kosztów sp aty obs ugi kredytu w euro, m-nie przed zawarciem umowy ugodył ł  
i po  jej zawarciu, przed zawarciem umowy raty kapita owe plus raty odsetekł  
Gmina  p aci a  ok.  70-72  tys.,  w  zale no ci  od  kursu  euro  m-nie,  w  chwilił ł ż ś  
obecnej gmina p aci 41ł  100z . ł

G os  zabra  radny-  pan  Bernard  Mius  i  powiedzia ,  e  nie  rozumie  jednejł ł ł ż  
rzeczy, bardzo dobrze, e tak si  sta o tylko nie rozumie jak to si  sta o,  eż ę ł ę ł ż  
bank, w którym zaci gni ty by  kredyt, sta  si  raptem cudownym darczy c  dlaą ę ł ł ę ń ą  
Gminy Pasym. Radny doda , e mo e Skarbnik uszczknie troch  tej tajemnicy,ł ż ż ę  
bo  jego  zdaniem  (tak  podejrzewa)  z  jednej  strony  bank  by  troszeczkł ę 
winowajc                    i pope ni  jaki  b d po drodze, a teraz chcia  go naprawią ł ł ś łą ł ć 
i gmina z drugiej strony. 



G os zabra  Skarbnik Miasta –  pan Arkadiusz M y czak i wyja ni ,  e je elił ł ł ń ś ł ż ż  
chodzi  o  przes anki,  jakie  mia y  wp yw na decyzje  banku,  to  nale a oby sił ł ł ż ł ę 
spyta  zarz du banku. Decyzja dotycz ca tego kredytu by a podejmowana wć ą ą ł  
Warszawie w centralnym banku i doda , ze chyba zadzia a a si a argumentacjił ł ł ł  
Gminy.

Nast pnie glos zabra a Burmistrz Miasta – pani Lucyna Kobyli ska i zwracaj cę ł ń ą  
si  do  radnego  B.  Mius,  powiedzia a,  e  w  gwoli  uzupe nienia  i  mo eę ł ż ł ż  
humorystycznie,  ale by  mo e to kobiety dzia aj  na m czyzn odpowiednioć ż ł ą ęż  
i doda a, e mo e Go zasmuci, bo najprawdopodobniej w Ministerstwie Gminał ż ż  
ma przyznany autobus szkolny. 

Radny – pan Bernard Mius odpowiedzia , e wie o tym.ł ż
  
Pani Burmistrz doda a, e s  pewne rzeczy, o których nie mo na mówi .ł ż ą ż ć

Ad.5. Projekt uchwa y dotycz cej zmiany uchwa y Nr II/14/2002 ł ą ł
 Rady  Miejskiej  w  Pasymiu  z  dnia  12  grudnia  2002r, 

 w sprawie: ustalenia op aty administracyjnej.ł

Pani  Brygida  Starczak odczyta a  projekt  uchwa y  ł ł dotycz cy  zmianyą  
uchwa y Nr II/14/2002 Rady Miejskiej w Pasymiu z dnia 12 grudnia 2002r, wł  
sprawie: ustalenia op aty administracyjnejł .

Radni nie zg osili adnych pyta  do projektu uchwa y.ł ż ń ł

Przewodnicz ca  Radyą  podda a  pod  g osowanieł ł  projekt uchwa y  ł dotycz cyą  
zmiany uchwa y Nr II/14/2002 Rady Miejskiej w Pasymiu z dnia 12 grudniał  
2002r, w sprawie: ustalenia op aty administracyjnejł .



W  wyniku  g osowania,  w  którym  uczestniczy o  13  radnych,  za  przyj ciemł ł ę  
uchwa y g osowa o 12 osób, 1 osoba wstrzyma a si  od g osu.ł ł ł ł ę ł

Uchwa a  w  dotycz ca  zmiany  uchwa y  Nr  II/14/2002  Rady  Miejskiej  wł ą ł  
Pasymiu z dnia 12 grudnia 2002r, w sprawie: ustalenia op aty administracyjnejł  
zosta a przyj ta i stanowi za cznik Nr 4 do protoko u sesji.ł ę łą ł

 Ad.6.  Projekt uchwa y w sprawie okre lenia inkasenta podatku ł ś
  od posiadania psów i op aty targowejł . 

G os zabra a Burmistrz Miasta – pani Lucyna Kobyli ska i powiedzia a, ze by ył ł ń ł ł  
pytania na komisjach, kto to jest p. Ewelina bry a, dlatego te  zaprosi a Ja nał ż ł  
dzisiejsz  sesj  w celu przedstawienia. Pani Burmistrz doda a, e p. Ewelina jestą ę ł ż  
mieszkank  sta  Elanowa, uko czy a Liceum Ogólnokszta c ca, a obecnie jestą łą ń ł ł ą  
w Studium Zdrowia i  Urody na kierunku wiza , a  w pa dzierniku zamierzaż ź  
rozpocz  studia w trybie zaocznym, które s  odp atne, dlatego te  chce podjąć ą ł ż ąć 
t  prac  i si  z niej dobrze wywi za . ą ę ę ą ć

O g os poprosi  radny – pan Bernard Mius i powiedzia , e chcia by zapyta  wł ł ł ż ł ć  
sprawie tej  uchwa y,  poniewa  umkn o mu to na komisji,  a  chodzi  o  terenł ż ęł  
dzia ania inkasenta „ w przypadku poboru podatku od posiadania psów – terenł  
le cy  w  granicach  administracyjnych  miasta  Pasymia”,  a  co  z  pozosta ymżą ł  
terenem.  Radny  doda ,  e  na  terenie  so ectw  jest  wielu  rolników,  ale  nieł ż ł  
wszyscy  s  rolnikami  i  nie  uciekn  od  tego  obowi zku,  w  zwi zku  z  tymą ą ą ą  
chcia by, aby rozszerzy  ten zapis i eby dotyczy  równie  so ectw.ł ć ż ł ż ł

Jako nast pny g os zabra  Skarbnik Miasta i powiedzia , e nale y zdawa  sobieę ł ł ł ż ż ć  
spraw  z  uwarunkowa  ekonomicznych  funkcjonowania  tej  Pani  jakoę ń  
inkasenta.  Zarówno  op ata  targowa  jak  i  podatek  od  posiadania  psów  sł ą 
podatkami, które winny by  p acone bez wezwania na r-k bud etu Gminy przezć ł ż  
kas  lub, na r-k bankowy. Taki obowi zek ci y na podatniku bez wzgl du naę ą ąż ę  
to czy inkasent jest czy go nie ma. Skarbnik doda , e nie mo na oczekiwa  odł ż ż ć  
Pani jako inkasenta, e b dzie je dzi a po ca ej gminie i zbiera a podatek odż ę ź ł ł ł  



posiadania psów, je li tego podatku zbierze np. 1000z  i b dzie mia a od tegoś ł ę ł  
150 z  prowizji. Nale y wywa y  racjonalnie te kwestie, podatek od posiadaniał ż ż ć  
psów mo na  wp aca  u  so tysa,  je eli  komu  za  daleko  do  Urz du Gminy.ż ł ć ł ż ś ę  
Skarbnik powiedzia , e uwa a, i  jest jaki  sens zarówno dla pani inkasent jak ił ż ż ż ś  
dla Gminy, e b dzie funkcjonowa a w miar  zurbanizowanym terenie, gdzież ę ł ę  
jest  ma a  przestrze  i  sporo  podatników,  którzy  tu  mieszkaj ,  poniewa  nieł ń ą ż  
poniesie du ych kosztów zwi zanych z dojazdem.ż ą

Ponownie g os zabra  radny – pan Bernard Mius i powiedzia , e w zwi zku zł ł ł ż ą  
taka sytuacj  niech pozostanie tak jak jest, poniewa  mia  na my li dobro panią ż ł ś  
inkasent aby by a mo liwo  zarobienia wi kszej kwoty, bo jest taka mo liwoł ż ść ę ż ść 
aby sporz dzi  wykaz wszystkich rolników i Pani inkasent nie musia aby doą ć ł  
nich dociera , a tylko do tych którzy nie maja statusu rolnika  i mia aby to jednać ł  
osoba.

Skarbnik  Miasta  powiedzia ,  e  wi kszo  rolników  w  ogóle  nie  p aci,  boł ż ę ść ł  
posiadanie dwóch psów przez rolnika jest wolne od podatku. 

O g os poprosi  radny – ł ł pan Benedykt M ynarskił , który powiedzia , e wł ż  
uzasadnieniu do tej uchwa y jest zapis „ w zwi zku z tym oczekiwanym by obył ą ł  
wyznaczenie  przez  Rad  Miejska  nowego  inkasenta”  i  zapyta  czy  toę ł  
Przewodnicz ca  w  imieniu  Rady  wyznaczy a  tego  inkasenta,  czy  to  Panią ł  
Burmistrz, a Rada dosta a do zatwierdzenia na sesji. ł

Przewodnicz ca Radyą  wyja ni a, e jest to propozycja Pani Burmistrz, aś ł ż  
Rada dopiero zatwierdza.

Pan B. M ynarskł i powiedzia , e chodzi o o wyznaczenie przez Rad .ł ż ł ę

Pani Brygida Starczak powiedzia a, e wyznaczeniem uchwa .ł ż łą

 O g os poprosi  Skarbnik Miasta –  ł ł pan Arkadiusz M y czakł ń  i wyja ni ,ś ł  
e ustawa o podatkach i op atach lokalnych nie przewiduje konkursu i nie maż ł  

post powania konkursowego, kiedy przepisy tego nie przewiduj  i nie reguluj .ę ą ą  
Ta kwesti  reguluje jedynie ustawa o samorz dzie gminnym, która stwierdza, eę ą ż  



projekty uchwa  przygotowuje burmistrz i  projekt zosta  przygotowany przezł ł  
Burmistrza i  przedstawiony Radzie do zatwierdzenia. Je eli Rada ten projektż  
zatwierdzi, czyli uchwa a zostanie podj ta w takim kszta cie, w jakim zosta ał ę ł ł  
przedstawiona  to  Rada  wyznaczy  inkasenta.  Skarbni9k  doda ,  e tu  nie  mał ż  
mowy o wyborze.

Pan  Benedykt  M ynarskił  powiedzia ,  e  Rada  nie  wyznaczy  tylkoł ż  
zatwierdzi, bo kto  ju  go wskaza . ś ż ł

Przewodnicz ca  Radyą  powiedzia a,  e  na  komisjach  nie  by o  innychł ż ł  
propozycji.

Radny – p. Benedykt M ynarskił  powiedzia , e w uzasadnieniu jest zapisł ż  
wyznaczenie przez Rad , a w a ciwszym by oby zatwierdzenie.ę ł ś ł
Pani  Brygida Starczak zapyta a  radnych czy maj  jeszcze jakie  pytania  lubł ą ś  
uwagi.
Radni nie wnie li wi cej adnych pyta  i uwag.ś ę ż ń

Przewodnicz ca Rady Miejskiej -  ą Pani Brygida Starczak odczyta a zebranymł  
projekt uchwa y w sprawie ł okre lenia inkasenta podatku od posiadania psów iś  
op aty targowej, a nast pnie podda a go pod g osowanie. ł ę ł ł

W  wyniku  g osowania,  w  którym  uczestniczy o  13  radnych,  za  przyj ciemł ł ę  
uchwa y g osowa o 12 osób, 1 osoby wstrzyma y si  od g osu.ł ł ł ł ę ł

Uchwa a  ł w sprawie  okre lenia inkasenta podatku od posiadania psów i op atyś ł  
targowej zosta a przyj ta i stanowi za cznik Nr 4 do protoko u sesji.ł ę łą ł

Przewodnicz ca og osi a 10 minutow  przerw  (14ą ł ł ą ę 00 -1410).

Ad.7. Uchwa a w sprawie przyj cia Regulaminu udzielania ł ę  

pomocy materialnej o charakterze socjalnym uczniom  

zamieszka ym na terenie gminy Pasym.ł



Przewodnicz caą  poprosi a  radnych,  aby  wzi li  projekt  uchwa ył ę ł  
i  powiedzia a,  e proponowane brzmienie w § 19 jest  „osoby,  które z o y ył ż ł ż ł  
wniosek  o  przyznanie  stypendium  szkolnego  na  okres  od  01.01.2005r.  do 
30.06.2005r. s  uprawnione do uzyskania stypendium szkolnego pocz wszy odą ą  
01.01.05r.,” nale y  wykre li  „w terminie do 24.02.2005r.”reszta pozostaje bezż ś ć  
zmian. Zapis ten by by niezgodny z ustaw , która mówi, e do 31 stycznia brł ą ż  
jest rokiem wyj tkowym z powodu ró nych opó nie . Pozosta e zmiany zosta yą ż ź ń ł ł  
wprowadzone po przedyskutowaniu na komisjach.

Przewodnicz caą  zapyta a  radnych  czy  maj  jeszcze  jakie  uwagi  lubł ą ś  
zapytania w sprawie regulaminu.

Radni nie zg osili adnych pyta  do projektu uchwa y.ł ż ń ł

Pani  Brygida  Starczak odczyta a  projekt  uchwa y  w sprawie  przyj ciał ł ę  
Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym uczniom 
zamieszka ym na terenie gminy Pasym i podda a go pod g osowanie.ł ł ł

W wyniku g osowania, w którym uczestniczy o 13 radnych, uchwa a w sprawieł ł ł  
przyj cia Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnymę  
uczniom zamieszka ym na terenie gminy Pasym zosta a przyj ta jednog o nie ił ł ę ł ś  
stanowi za cznik Nr 5 do protoko u sesji.łą ł

Ad.8. Projekt uchwa y w sprawie zmiany uchwa y Rady Miejskiejł ł  

Nr IV/37/2003 z dnia 27 lutego 2003r. sprawie okre lenia  ś
zasad gospodarki nieruchomo ciami i zasad sprzeda y lokaliś ż  

mieszkalnych  i  u ytkowych  oraz  przyznawania  ż
pierwsze stwa i udzielania bonifikat w ich nabyciu.ń



Pani  Brygida  Starczak odczyta a  projekt  uchwa y  w  sprawie  zmianył ł  
uchwa y  Rady  Miejskiej  Nr  IV/37/2003  z  dnia  27  lutego  2003r.  sprawieł  
okre lenia  zasad  gospodarki  nieruchomo ciami  i  zasad  sprzeda y  lokaliś ś ż  
mieszkalnych  i  u ytkowych  oraz  przyznawania  pierwsze stwa  i  udzielaniaż ń  
bonifikat w ich nabyciu.

Radni nie zg osili adnych pyta  do projektu uchwa y.ł ż ń ł

Przewodnicz ca  Radyą  podda a  pod  g osowanieł ł  projekt uchwa y  ł w 
sprawie zmiany uchwa y Rady Miejskiej Nr IV/37/2003 z dnia 27 lutego 2003r.ł  
sprawie okre lenia zasad gospodarki nieruchomo ciami i zasad sprzeda y lokaliś ś ż  
mieszkalnych  i  u ytkowych  oraz  przyznawania  pierwsze stwa  i  udzielaniaż ń  
bonifikat w ich nabyciu.

W wyniku g osowania, w którym uczestniczy o 13 radnych, uchwa a w sprawieł ł ł  
zmiany uchwa y Rady Miejskiej Nr IV/37/2003 z dnia 27 lutego 2003r. sprawieł  
okre lenia  zasad  gospodarki  nieruchomo ciami  i  zasad  sprzeda y  lokaliś ś ż  
mieszkalnych  i  u ytkowych  oraz  przyznawania  pierwsze stwa  i  udzielaniaż ń  
bonifikat w ich nabyciu zosta a przyj ta jednog o nie i stanowi za cznik Nr 6ł ę ł ś łą  
do protoko u sesji.ł

Ad.9. Projekt uchwa y w sprawie przyst pienia do sporz dzenia ł ą ą
  miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w  

  obr bie geodezyjnym  Rusek Wielki – na cele górniczeę

Przewodnicz ca  Rady  Miejskieją  odczyta a  projekt  uchwa y  w  sprawieł ł  
przyst pienia  do  sporz dzenia  miejscowego  planu  zagospodarowaniaą ą  
przestrzennego w obr bie geodezyjnym Rusek Wielki – na cele górniczeę

Radni nie zg osili adnych pyta  do projektu uchwa y.ł ż ń ł



Pani  Brygida  Starczak podda a  pod  g osowanieł ł  projekt uchwa y  ł w 
sprawie przyst pienia  do sporz dzenia miejscowego planu zagospodarowaniaą ą  
przestrzennego w obr bie geodezyjnym Rusek Wielki – na cele górniczeę

W wyniku g osowania, w którym uczestniczy o 13 radnych, uchwa a w sprawieł ł ł  
przyst pienia  do  sporz dzenia  miejscowego  planu  zagospodarowaniaą ą  
przestrzennego w obr bie geodezyjnym Rusek Wielki – na cele górnicze zosta aę ł  
przyj ta jednog o nie i stanowi za cznik Nr 7 do protoko u sesji.ę ł ś łą ł

Ad.10. Sprawy ró ne.ż

O  g os  poprosi  radny  –  pan  Andrzej  Gralczyk  i  powiedzia ,  eł ł ł ż  
przegl daj c  Gazet  Prawn ,   znalaz  artyku :,,Kto  ma  obowi zek  sprz taą ą ę ą ł ł ą ą ć 
chodnik”  gdzie   ekspert  nauk  prawnych  dr  Uniwersytetu  w  Bia ymstokuł  
wyja nia,  na  kim spoczywa obowi zek utrzymania  czysto ci  na  chodnikach.ś ą ś  
Radny  przeczyta  fragment  artyku u  ,,obowi zek  utrzymania  czysto cił ł ą ś  
chodników  po o onych  wzd u  nieruchomo ci  mie ci  si  w  kataloguł ż ł ż ś ś ę  
obowi zków w a cicieli nieruchomo ci wynikaj cych z ustawy z 13.09.1996r oą ł ś ś ą  
utrzymaniu  czysto ci  i  porz dku  w  Gminach.  Jak  wyja nia  Naczelny  S dś ą ś ą  
Administracyjny w wyroku z 30.12.1998r  s  to obowi zki p yn ce wprost  zą ą ł ą  
ustawy i  nie  wymagaj ce konkretyzacji  w drodze decyzji  administracyjnych,ą  
maj  one  charakter  publiczno-prawny,  ich  ród em  jest  ustawa  prawaą ź ł  
administracyjnego,  wykonanie  podlega  egzekucji  administracyjnej  jest 
nadzorowane przez: wójta,  burmistrza lub prezydenta miasta. Nie wykonanie 
jest zagro one kar  grzywny za wykroczenia…(i sam  ko cówk )…Trybunaż ą ą ń ę ł 
Konstytucyjny  na  wniosek  Rzecznika  Praw  Obywatelskich  bada  zgodnoł ść 
przepisów  tej  ustawy  z  Konstytucj  i  wyrokiem  z  05.11.1997r  w  sprawieą  
ustawy o  utrzymaniu  czysto ci  i  porz dku w Gminach stwierdzi ,  e jest  toś ą ł ż  
zgodne z Konstytucj  RP.” ą
Pan Andrzej Gralczyk powiedzia , e co dzie  zbiera papierki bo wygl da o był ż ń ą ł  
to bardzo brzydko i chcia by eby wszyscy si  poczuli  do obowi zku, ka dy wł ż ę ą ż  
granicach  swojej  posesji,  albo  do  zbierania  papierków  albo  do  zamiatania 



chodnika, eby to wesz o w krew. Radny doda , e widzi jak panie sprz taczkiż ł ł ż ą  
zamiataj  nawet  przy  prywatnych  posesjach,  dlatego  trzeba  to  pooddziela .ą ć  
Jest przepis na to i poma u nale y wdra a  ludzi w te obowi zki. Pan Andrzejł ż ż ć ą  
Gralczyk powiedzia , e porusza ten temat, bo ma takiego s siada bardzo nieł ż ą  
ciekawego,  który  zawsze  mieci  wk ada  do  takiego  ma ego  kosza  przyś ł ł ł  
chodniku, a ZGKiM si  zdenerwowa  i ten kosz mu zabra . Teraz sypie miecię ł ł ś  
gdzie  popadnie,  jest  jeszcze  gorzej,  bo  sypie  je  nad  jezioro.  Przed  wi tamiś ę  
panie sprz taczki z ZGKiM posprz ta y te nieczysto ci. Teraz jest w a ciciel teją ą ł ś ł ś  
nieruchomo ci i Radny by prosi  eby, bo on ma tam lokatorów, aby  przymusiś ł ż ć 
w a ciciela  eby kosz wykupi  na mieci.ł ś ż ł ś
Radny  powiedzia ,  e mówi  na  przyk adzie  jednego  Chodzi  o  to,  ja  akuratł ż ł  
mówi  na przyk adzie tego jednego, ale to dotyczy nas wszystkich no, bo to jestę ł  
i wsi dotyczy i kiedy  pami tam jako dziecko by  taki dobry zwyczaj na wsiś ę ł  
gdzie mieszka em gdzie w sobot  by o sprz tanie, zamiatanie ulic, co sobot ,ł ę ł ą ę  
ludzie zamiatali ca e lato i jako  ta wie  wygl da a a teraz my podnosimy nał ś ś ą ł  
sesji problem, bo tam le  mieci tu le  mieci i jeszcze gdzie  le , my l  zeżą ś żą ś ś żą ś ę  
powinni my zacz  od siebie, czyli ko o siebie zrobi  porz dek. Je li ka dy zś ąć ł ć ą ś ż  
nas zrobi, a ludzie widz  prawda nas jak my si  zachowujemy to zaczn  zbieraą ę ą ć 
si  s siedzi, bo ju  moi s siedzi te  zaczynaj  zbiera  papiery ko o siebie, bo imę ą ż ą ż ą ć ł  
wstyd  ja  zbieram  i  oni  tam  troch  spod  tych  p otów  wyzbieraj ,  eby myę ł ą ż ś  
zacz li te prawo egzekwowa , tu mam pro b  tak . Dzi kuj  bardzo.ę ć ś ę ą ę ę
Mius: ja mam jeszcze takie sprawy. Chcia bym troszeczk  eby pani Burmistrz,ł ę ż  
chocia  w  dwóch  zdaniach  powiedzia a  nam  na  temat  zakupu  samochoduż ł  
lekkiego do naszej OSP. Poniewa  jestem cz onkiem Zarz du OSP w Pasymiu iż ł ą  
z  tego,  co  pani  Burmistrz  by a  askaw  powiedzie ,  e  wniosek  zosta  oł ł ć ż ł  
dofinansowanie z o ony, mam takie pytanie: czy pani jest powiadomiona, kiedył ż  
miej wi cej, wi cej przybli ony termin opiniowania tego wniosku i  co dalej,ę ę ż  
poniewa  w bud ecie mamy naszym Gminnym, mamy wyznaczone 10.000 zż ż ł 
rodków plus  40.000 do pozyskania,  cznie  to  daje  nam 50.000 z  i  jak taś łą ł  

sprawa dalej  si  potoczy,  poniewa  mnie  osobi cie  bardzo wygodna rzecz  ię ż ś  
mog  wam  tutaj  troszeczk  podstaw  przybli y .  Druga  spraw ,  któraę ę ę ż ć ę  
chcia bym równie  poruszy , wczoraj dowiedzia em si  o takiej pewnej rzeczy.ł ż ć ł ę  
Na której  tam z kolei  sesji  Rady Miejskiej  ustalili my bud et na rok 2005,ś ś ż  
miedzy  innymi  w  ramach  tak  zwanej  dotacji  celowej  Zak ad  Gospodarkił  
Komunalnej  otrzyma  100.000  z  na  modernizacj  stacji  uj cia  wodnego  wł ł ę ę  



Pasymiu. Z tego, co si  dowiaduj  Zak ad przeprowadzi  przetarg ofertowy, czyę ę ł ł  
z zapytaniem o cen , wys a  do 6 firm, nie zg osi a si  praktycznie adna firmaę ł ł ł ł ę ż  
nie  przyj a  oferty,  poniewa  uwa a,  e to  jest  kwota  niewielka i  z  tego coęł ż ż ż  
dowiaduj  si , e ta  koncepcja  modernizacji  uj cia  wodnego w Pasymiu poę ę ż ę  
prostu na dzie  dzisiejszy jakby przyj to inn  wersj  do rozwi zania tej sprawyń ę ą ę ą  
poszerzaj c j  o inne jeszcze sprawy, ja nie chcia bym tutaj tego … tylko bardzoą ą ł  
bym prosi  pani  Burmistrz eby pokrótce przybli y a punkt sprawy. Trzeciał ą ż ż ł  
sprawa,  która  tu  poruszy  pan  Gralczyk,  bardzo  ciesz  si ,  e widzi  pan  tł ę ę ż ą 
spraw , tej  sprawie,  te  nazwisko,  które  tu  pad o…nie pad o  adne…miejsce,ę ł ł ż  
miejsce,  miejsce,  w  którym  mia o  to  miejsce,  e  Zak ad  Gospodarkił ż ł  
Komunalnej  dopu ci  si  do  tego  stopnia,  e  zabra  ten  pojemnik,  bo  tenś ł ę ż ł  
pojemnik taki  wisz cy na s upeczku to on nie s u y do tego typu celów jaką ł ł ż  
gromadzenie tam nieczysto ci tonami,  tylko s u y wiemy,  do czego.  By em,ś ł ż ł  
zwróci em uwag , poleci em  tym paniom,  które  u  nas  w  naszym Zak adzieł ę ł ł  
sprz taj  eby  to  sprz tn ,  by em  u  tego  go cia,  który  to  za mieca  wr czą ą ż ą ąć ł ś ś ę  
nieczysto ciami rzuca na lud, widoczne to publicznie, by em w Urz dzie Miastaś ł ę  
zg osi em fakt u pani z wydzia u ochrony rodowiska, u pani Sieruty, czekamł ł ł ś  
równie  w  tej  chwili  na  posuniecie  pani  Sieruty  pracownika  urz duż ę  
administracji  gminnej,  jakie  b d  tego  efekty  zobaczymy.  Ja  po  prostuę ą  
pokaza em nawet to na talerzu. Dzi kuj .ł ę ę
Jusis: ja mam pytanie do pana Sekretarza, czy wykonanie pracy jest karalne?
-  jest  to  tak  plag  wyjazdy  naszych  stra aków,  jest  to  teren,  ale  w  tymą ą ż  
momencie  mo e  co  si  wa niejszego  sta .  Czy  my  mo emy  jako  gminaż ś ę ż ć ż  
reagowa  na  to,  bo  to  jest  ju  koszmar?  Sekretarz:  pani  przewodnicz c ,ć ż ą ą  
szanowni  pa stwo ja  mo e zaczn  od zapyta , które na  pocz tku sesji  tutajń ż ę ń ą  
pad y i nie by o odpowiedzi na temat dzia a  w sprawie budowy chodnika doł ł ł ń  
Gimnazjum. Chcia bym tutaj od tego zacz . O tu  prosz  pa stwa, pa stwoł ąć ż ę ń ń  
byli  informowani,  e  jest  pozwolenie  na  budow  od  Gimnazjum  do  ulicyż ę  
Le nej, natomiast problem jest na tym odcinku pozosta ym w kierunku miasta,ś ł  
poniewa  tam nie uregulowane s  sprawy w asno ciowe. W czasie od ostatniejż ą ł ś  
sesji  odby y  si  dwa spotkania  z  w a cicielami tych  nieruchomo ci:  10 i  22ł ę ł ś ś  
lutego,  i  niema  pe nego  porozumienia,  co  do  mo liwo ci  wej cia  na  grunt,ł ż ś ś  
nieruchomo ci tych osób. Ten opór jest cz ciowo zrozumia y,  poniewa  tenś ęś ł ż  
chodnik  w  przypadku  niektórych  budynków  mieszkalnych,  ten  chodnik 
przechodzi by do  blisko okien i st d w a ciciele niec c  si  godzi  na takieł ść ą ł ś ą ą ę ć  



poprowadzenie  chodnika.  W zwi zku z  tym posz o  nast pne wyst pienie  doą ł ę ą  
firmy Protkat, czyli do projektanta, aby wyst pi  do generalnej dyrekcji drógą ł  
krajowych  i  autostrad  odzia  w  Olsztynie  celem  podania  warunkówł  
technicznych na wej cie z robotami i projektowanie w pasie drogi krajowej. Takś  
jak si  pa stwo orientuj , droga to nie jest tylko ta jezdnia prawda, ale to jestę ń ą  
pewien teren poza obr bem jezdni i chodzi o to, e no nasza propozycja by a byę ż ł  
taka,  jedna  z  propozycji  eby  zbli y  si  maksymalnie  do  jezdni  w a nie  iż ż ć ę ł ś  
wybudowa  ten  ci g  rowerowo-pieszy  prawda  jak  najbli ej  obecnej  jezdni,ć ą ż  
eby, je eli musimy skorzysta  z terenów prywatnych to w minimalnym stopniuż ż ć  

albo unikn  tego. No nie wiemy czy to si  powiedzie, ale takie dzia ania sąć ę ł ą 
dalej  prowadzone,  tyle  w  tym  temacie.  Je eli  chodzi  o  spraw  zakupuż ę  
samochodu  po arniczego  to  ta  informacja  by a,  tutaj  pani  Burmistrzż ł  
przedk ada a j  dzisiaj, ale mo e ja uzupe ni  o, tyle, e jako cz onek Prezydiumł ł ą ż ł ę ż ł  
Zarz du Wojewódzkiego uczestniczy em w opiniowaniu tych wniosków, bo toą ł  
nie Zarz d Oddzia u wojewódzkiego przyznaje te rodki tylko Zarz d G ównyą ł ś ą ł  
ale praktycznie sytuacja jest taka je eli jest pozytywna opinia dla wniosku naż  
szczeblu  wojewódzkim  to  Zarz d G ówny  w  zasadzie  daje  rodki.  W  rokuą ł ś  
bie cym wyst pi a sytuacja do  trudna, bo s  bardzo du e apetyty, w latachżą ą ł ść ą ż  
poprzednich  nie  zawsze  te  rodki  by y  wykorzystywane  a  w  tym  rokuś ł  
wniosków  jest  du o  wi cej  ni  mo liwo ci  ich  zrealizowania,  ale  chceż ę ż ż ś  
powiedzie , e nas wniosek zosta  zaakceptowany i do Warszawy ten wniosekć ż ł  
skierowany zosta , tak e my l  e nie ma tutaj zagro e  i raczej musimy szukał ż ś ę ż ż ń ć 
rodków  eby  wywi za  si  z  zobowi za  które  na  nas  ci .  Kiedy  teś ż ą ć ę ą ń ążą  

samochody b d  o tym jeszcze nikt nie wie poniewa  b dzie przeprowadzonyę ą ż ę  
na szczeblu krajowym przetarg,  który jeszcze nie zosta  przeprowadzony, nał  
okre lon  liczb  samochodów  i  dopiero  wtenczas  b dzie  ich  realizacja.  Jaś ą ę ę  
my l , e na pewno nie nast pi to w pierwszym pó roczu, na pewno w drugim aś ę ż ą ł  
mo e  by  to  w  okolicach  pó nej  jesieni  albo  zimy.  Sprawa  tego  naszegoż ć ź  
bud etu i tych 100.000 na modernizacj  w a nie naszego uj cia wody, przedeż ę ł ś ę  
wszystkim chodzi  o stacj  uzdatniania. Ja to powiem tak,  pani  Burmistrz naę  
dzie  dzisiejszy  nie  ma  oficjalnego  stanowiska  Zak adu  Gospodarkiń ł  
Komunalnej  czy  tych  rodków  wystarczy  czy  nie  wystarczy.  Je eli  panś ż  
Kierownik  Zak adu  ma  takie  rozeznanie  i  je eli  wie,  e  tych  rodków  nieł ż ż ś  
wystarczy to powinien pani  Burmistrz oficjalnie o ty poinformowa  i wtenczasą ć  
b dziemy wiedzieli, e jest to po prostu niemo liwe, je eli nie mo liwe to, oę ż ż ż ż  



jakie rodki chodzi, jaki to jest rz d wielko ci i co zwi zku z tym zrobi . Dalej,ś ą ś ą ć  
czy wypalanie traw jest karalne? To ju  odpowied  pad a w czasie zadawaniaż ź ł  
pytania- jest karalne, nie wolno traw wypala , ale ja my l , e mo e nieco wć ś ę ż ż  
tym zakresie si  poprawi ze wzgl du na to, e przepisy, które reguluj  sprawę ę ż ą ę 
dop at bezpo rednich dla rolników, mówi  wyra nie: nie mo na dosta  dop atł ś ą ź ż ć ł  
do  terenów,  które  wcze niej  zosta y  wypalone.  I  ja  my l ,  e  tutaj  b d  iś ł ś ę ż ę ą  
kontrole, na pewno b d  kontrole, bo Agencja Restrukturyzacji i Modernizacjię ą  
Rolnictwa  robi  kontrole  zgodno ci  z o onych  wniosków  ze  stanemś ł ż  
rzeczywistym, ale równie  my l , e takie kontrole nawet, je eli gdzie  my lż ś ę ż ż ś ś ę 
no pracownicy Agencji zauwa , e co  takiego jest albo dostan  informacj  zżą ż ś ą ę  
jakich  innych róde  na pewno b dzie tutaj reakcja.ś ź ł ę
- A je eli s siad podpali moje…ż ą
Sekretarz: prosz  pa stwa jeszcze dwa s owa. Najgorszy problem jest z tym eę ń ł ż  
bardzo rzadko wiadomo kto podpali ,  a najcz ciej w ogóle nie wiadomo ktoł ęś  
podpali  i  rolnik  oczywi cie  nie  dostanie  dop at,  je eli  Agencja  b dzie  takieł ś ł ż ę  
informacje  posiada a,  bo  Agencj  nie  obchodzi  kto  podpali ,  to  trzebał ę ł  
powiedzie  sobie z góry jasno. Czyli z tego wniosek taki, e rolnik powinien wć ż  
jaki  sposób pilnowa , a je eli ju  zauwa y  to musi szybko gasi  eby obszar,ś ć ż ż ż ł ć ż  
który zosta  obj ty tym wypalaniem by  jak najmniejszy. To ja my l  tyle zł ę ł ś ę  
tego, co tutaj odnotowa em. Dzi kuje bardzo.ł ę
Mius: taka odpowied  nie daje mi, jakiej kolwiek satysfakcji. Ja my la em …ź ś ł
inna koncepcja inne rozwi zanie, bo tu taki stan, jaki na dzisiaj ma miejsce to zą  
tego, co mi jest wiadomo toczy si  dyskusja wraz z projektantami itd.,  ebyę ż  
obra  inn  koncepcj ,  ona  b dzie  ta  koncepcja  prawdo podobnie  dwu,  trzy,ć ą ę ę  
czteroletnia i by  mo e e ona jest dobra ale chcia bym co  nieco  na ten tematć ż ż ł ś ś  
wiedzie  bli ej…i  czy  to  jest  prawdo  to  chc  tylko  wiedzie ,  bo  ja  chcć ż ę ć ę 
zaznaczy  ze nie neguje tego rozwi zania, poniewa  chcia bym wiedzieć ą ż ł ć
Sekretarz: ja przepraszam bardzo tu jest nieporozumienie, tzn. nieporozumienie 
pomi dzy mn  a pani  Burmistrz, bo okazuje si , e takie spotkanie by o u panię ą ą ę ż ł  
Burmistrz,  ale ja nie bra em udzia u i  nie wiedzia em, e takie spotkanie sił ł ł ż ę 
odby o, by  mo e by o to w czasie mojego zwolnienia lekarskiego, ale to juł ć ż ł ż 
nie wa ne prawda, e gdzie i jak. Je eli takie spotkanie by o to pani Burmistrzż ż ż ł  
informacje ma, w zwi zku z tym to ju  jest kwestia rozpracowania tematu doą ż  
ko ca.  I  tutaj  my l ,  je eli  pan  Kierownik  jest  poinformowany  na  dzień ś ę ż ń 



dzisiejszy,  czy ma swój pogl d pewny jak ten temat  rozwi za  do ko ca toą ą ć ń  
prosimy bardzo. 
- Ja to wam powiem, poniewa  by em na tym spotkaniu, powiem wam sk d toż ł ą  
si  wzi o. Rada tutaj uchwali a te 100.000 na modernizacj  stacji uzdatnianiaę ęł ł ę  
wody w Pasymiu.  Mieli my tu wizyt  panów projektantów,  którzy mieli  siś ę ę 
zajmowa  równie  i innymi rzeczami w sprawach wodnych na terenie Gminy,ć ż  
ale  tak  jak  pan  Radny  Mius  powiedzia  próba  przetargu  na  wykonanie  tejł  
modernizacji  wed ug  naszego  pomys u,  naszych  zamierze  nie  powid a  si .ł ł ń ł ę  
Otó  tak  jak  wspomniano  tutaj  do  sze ciu  okr gów  by y  wys ane  ofertyż ś ę ł ł  
zapytania ile to by kosztowa o,  w a nie ta modernizacja stacji  uj  cznie zł ł ś ęć łą  
projektem. Niestety nie otrzymali my defakto adnej oferty, niemniej jednak zś ż  
pewnych  informacji  uzyskanych  od  niedosz ych  (mo na  by  tak  nazwa )ł ż ć  
oferentów wynika o, e te koszty jednak b d  znacznie wy sze gdyby my si  nał ż ę ą ż ś ę  
to zdecydowali. Podczas wizyty projektantów ja ich poprosi em równie  ebył ż ż  
zerkn li na t  nasz  stacje uzdatniania wody. I by em razem z tymi panami,ę ą ą ł  
zreszt  znanymi tutaj ze oni s  do  solidni jako projektanci, byli my na naszeją ą ść ś  
stacji uzdatniania wody oni ogl dali te nasze obecne filtry, ogl dali urz dzenia,ą ą ą  
byli równie  na wierzy na górze tam gdzie jest zbiornik wody nasz i stwierdzili,ż  
e  nie  warto  pakowa  tam  pieni dzy.  Urz dzenia,  które  tam  s ,  s  już ć ę ą ą ą ż 

wyeksploatowane  i  nie  powinny  by  ju  modernizowane,  bo  one  d ugo  nieć ż ł  
pochodz , szkoda pieni dzy. Zbiornik, który ma ywotno  techniczn  na 25 latą ę ż ść ą  
on ju  dawno przekroczy  swój wiek i jest w stanie technicznym takim, e no poż ł ż  
prostu mo e tam kiedy  i si  zawali  w drastycznym przypadku, ale co najmniejż ś ę ć  
zacz  przecieka , bo to jest stal ona jest w rodowisku wodnym i korozja toąć ć ś  
chcemy czy nie chcemy bierze, pyzatym zabezpieczenie tego zbiornika te  jestż  
dalekie od wymogów. To jest obiekt zabytkowy, to jest obiekt wysoki tam nie 
ma  …sam tam jak  by em,  pomimo e nie  mam l ku przestrzeni  to  mia emł ż ę ł  
pewne takie dreszczyki, jak tam wchodzi em do budynku. I tam zaczynaj  sił ą ę 
obsuwa  dachówki, bo one s  umocowane na takich stalowych podszewkach ić ą  
poprzykr canych drucikach i  na  skutek  wiatru  i  korozja,  która  te  druty  tamę  
uszkadza,  one  zaczynaj  si  obsuwa ,  robi  si  nieszczelno  i  zaczyna  sią ę ć ę ść ę 
zanieczyszcza  zbiornik,  jest  konieczno  zabezpieczania  dodatkowo  tegoć ść  
zbiornika eby nie spada y tam ro ne mieci nie mówi c ju  o ptakach, które też ł ż ś ą ż ż 
tam  swoje  robi  a  to  wp ywa  z  kolei  na  jako  wody.  I  oni  stwierdzilią ł ść  
jednoznacznie,  e nie  warto  si  pakowa  z tymi  100.000 bo to  okazuje  si ,ż ę ć ę  



my my oczywi cie nie mówili ile my mamy pieni dzy tylko oni okre lili e toś ś ę ś ż  
b dzie drogo wi c grubo ponad 100.000 z  , wi c teraz zaproponowali w tenę ę ł ę  
sposób, e ju  wsz dzie w okolicy rezygnuj  z takich wysokich zbiorników i też ż ę ą  
obiekty  zabytkowe  przeznaczaj  na  inne  cele  ale  przeznaczaj  te  rodki  naą ą ś  
inwestycje  po  to  eby wybudowa  stacj  uzdatniania  wody  wed ug  nowychż ć ę ł  
technologii, które zagwarantuj  odpowiedni  jako  wody. I tutaj w a nie pad aą ą ść ł ś ł  
taka  sugestia,  e  najlepiej  by  by o  w czy  si  do  istniej cego  systemuż ł łą ć ę ą  
wodoci gowego  poprze  postawienie  stacji  uzdatniania  wody  tu  obok  naą ż  
s siedniej  dzia ce,  podobno  jest  mo liwo  zagospodarowania  tej  dzia kią ł ż ść ł  
w a nie przez  Gmin  na  tan  cel.  I  dzisiaj  nie  buduje  si  ju  zbiorników nał ś ę ę ż  
wysoko ci tylko s  to naziemne, które atwo konserwowa , atwy jest dost p doś ą ł ć ł ę  
nich a reszt  za atwiaj  pompy. I tutaj taka powsta a nieoficjalna koncepcja, czyę ł ą ł  
w zwi zku z tym mo e rzeczywi cie nie warto pakowa  tych pieni dzy w to,ą ż ś ć ę  
je eli to nam niewiele da i mo e to za atwi  spraw , na dwa trzy mo e czteryż ż ł ć ę ż  
lata.  Wi c dlatego  tutaj  powsta a  taka  koncepcja,  e oni  zasugerowali  takieę ł ż  
rozwi zanie eby za atwi  spraw  jako ci wody dla Pasymia, bo tu jest ten ca yą ż ł ć ę ś ł  
problem, eby wymieni  wk ady w tych istniej cych jeszcze dwóch filtrach,ż ć ł ą  
tylko teraz, jakie wk ady, eby one odpowiednio oczy ci y wod  to musi by  tał ż ś ł ę ć  
woda zbadana w odpowiednim laboratorium i po nich wska , jakie powinnyżą  
by  sk adniki tych wk adów filtruj cych, czyli takie tam granulaty. I to zosta oć ł ł ą ł  
uczynione,  bo  ja  my l  maj c  na  uwadze  to,  e  tych  rodków  jest  ma o,ś ę ą ż ś ł  
mogliby my spraw  jako ci wody za atwi  w ten sposób, e wymieniliby my teś ę ś ł ć ż ś  
wk ady i woda by si  poprawi a natomiast cz  rodków by wówczas zosta a,ł ę ł ęść ś ł  
bo to nie b dzie tyle kosztowa o. Skoro nie przynosi efektów ten przetarg, wi cę ł ę  
mo e w ten sposób za atwimy spraw  jako ci wody, e wymienimy wk ady zaż ł ę ś ż ł  
znacznie  mniejsza  kwot  i  temat  ten  b dziemy  mieli  za atwiony,  natomiastę ę ł  
pozosta e  rodki  mo emy  przeznaczy  w a nie  z  my l  o  przysz ychł ś ż ć ł ś ś ą ł  
inwestycjach wodoci gowych w ogóle na terenie Gminy, bo przecie  Elanowoą ż  
ju  og oszenie w gazecie by o syndyk sprzedaje t  nieruchomo , wi c cznie zż ł ł ą ść ę łą  
t  stacj , która tam jest, kto  to kupi i niestety i mo e nas tam nie wpu ci  ią ą ś ż ś ć  
Elanowo nie b dzie mia o wogóle wody. To tyle miej wi cej chcia em tutaj wę ł ę ł  
kwestii wyja nienia. To jeszcze adna tutaj decyzja nie zapad a, ale ja czuj c siś ż ł ą ę 
jakby odpowiedzialnym za te pieni dze, którymi dysponuj  i maj c na uwadzeą ę ą  
oszcz dno ci, uwa am, e mo na to zrealizowa  w a nie w ten sposób, dlategoę ś ż ż ż ć ł ś  
w tej chwili próbki wody zosta y wys ane do Warszawy i my l  e w przeci guł ł ś ę ż ą  



dwóch tygodni b dziemy mieli wyniki bada  tej naszej wody oraz wskazania coę ń  
powinni my zrobi  w tych naszych filtrach, eby woda by a zdatna do picia.ś ć ż ł
Mius:  ja  mam  jeszcze  pytanie  do  pani  Burmistrz:,  co  z  tym  Elganowem, 
chcia bym wiedzie  czy faktycznie wykupiona pod ewentualn , bo z tego, coł ć ą  
pan tu Kierownik nadmieni , ja równie  wczoraj w a nie czyta em, e Syndykł ż ł ś ł ż  
og osi  sprzeda  nieruchomo ci  tamtych  wraz  z  gruntami  itd.  Czy  mamy…ł ł ż ś
bardzo  wiele,  poniewa  nietakt  dawno  by a  rozmowa  o  koncepcjach  jakż ł  
dokona …  Panie  Kierowniku  chcia bym  tutaj,  wszystkim  tu  obecnymć ł  
powiedzie  tylko dwa s owa, nie ma na dzisiaj takiej gro by, poniewa  wodać ł ź ż  
jest badana przez sanepid miejscowy i nie ma gro by, nas dzisiaj i na jutro, eź ż  
tak powiem w przeno ni, poniewa  pan nadmienia , e tam s  nieszczelne tenś ż ł ż ą  
zbiornik itd. itd. Na dzie  dzisiejszy i na ile  tam czasu tak jak on jest dzisiajń ś  
zabezpieczony to nie ma takiej gro by eby tam dosta  si  jakie  brud, bo z tegoź ż ł ę ś  
wynika oby e ta woda jutro czy pojutrze mo e by  nie zdatna prawda, bo je elił ż ż ć ż  
by oby  bezpo rednio  otwarta  i  tego  typu  zanieczyszczenia  to  automatycznieł ś  
pojawiaj  si  ro ne bakterie. I tu chcia bym dzisiaj powiedzie , e na dzisiają ę ż ł ć ż  
takiej gro by nie ma. Dzi kuj . ź ę ę
L: o tym zaka eniu wody to tylko powiem, e nazywa si  to bakteria colli, którż ż ę ą 
e my tutaj  kiedy  prze ywali,  teraz  wiemy,  z  czego to  wychodzi  a  wi c zż ś ś ż ę  

odchodów ptasich. Panie Radny Mius otó  w uzupe nieniu powiem tylko tak,ż ł  
je li  chodzi  o  te  spotkanie,  które  u  mnie  by o  w sprawie  stacji  uzdatnianiaś ł  
wody.  Z  informacji  uzyskanych  od  panów projektantów,  którzy  si  ze  mnę ą 
spotkali, podpowiedzieli mi, e takie spotkania odbywa y si  ju  w poprzedniejż ł ę ż  
kadencji i Zarz d o tym zosta  poinformowany, w zwi zku z tym to Zarz d teą ł ą ą ż 
zabezpiecza  dzia k  w  stylu  hydroforami  od  Agencji  Restrukturyzacji  ił ł ę  
Modernizacji Rolnictwa po to eby w a nie w przysz o ci stawia  now  stacj ,ż ł ś ł ś ć ą ę  
poniewa  ta stacja stwierdzono ma ponad 100 lat i wszyscy si  dziwi , e wż ę ą ż  
ogóle  ona  nam  funkcjonuje  i  teraz  chc c  tak  jak  ci  panowie  mnieą  
poinformowali, e w a nie rozmowy z pa stwem tutej a mówi  mo e z pa stwa,ż ł ś ń ę ż ń  
e byli cie cz onkami Zarz du te  tak e informowali.  Z racji  tak samo jak iż ś ł ą ż ż  

dzisiaj,  spraw  finansowych  nie  mo na  pewnych  rzeczy  zrealizowa .  I  wż ć  
zwi zku  z  tym  doradzono  nam,  e  najlepiej  nale a oby  wymieni  na  dzieą ż ż ł ć ń 
dzisiejszy:  filtry,  siatki  to,  co  zapewnia  nam  du  jako  wody  i  na  tymżą ść  
zaprzesta  a my le  o nowej stacji i tutaj zabezpiecza  rodki i powinni my noć ś ć ć ś ś  
wszyscy o tym jak najbardziej my le , poniewa  którego  dnia Pasym mo e byś ć ż ś ż ć 



odci ty od wody. I w tedy nie b dziemy mówi  o jako ci wody tylko b dziemyę ę ć ś ę  
mówi  ju  o  braku  wody,  i  z  tym  do  pa stwa,  je eli  b d  mia a  juć ż ń ż ę ę ł ż 
wypracowane  wnioski  si  zwróc , bo  tu  te  b d  inne  sprawy.  Ci  panowieę ę ż ę ą  
projektanci przyje d aj  jutro, dlatego tutaj o tym tez nie poinformowa am wż ż ą ł  
sprawozdaniu,  bo  nie  mam  pewnych  rzeczy  wypracowanych,  przyje d ajż ż ą 
ludzie b d  robi  koncepcj  odno nie zasilenia te  stacji wody w Otolach, gdzieę ą ć ę ś ż  
wiemy  dok adnie,  e  tam  jest  brak  ci nienia  na  wod ,  chcemy  równieł ż ś ę ż 
zabezpieczy ,  Rusek  Wielki  eby  w  razie,  czego  przy  tym  projekcie  nać ż  
planowanym Pasym- Grzegrzó ki- Elganowo przy wodoci gach eby równie  wł ą ż ż  
razie, czego przej  Rusek Wielki wod , poniewa  tam te  mamy zg oszenia, eąć ę ż ż ł ż  
woda jest  z Gminy D wierzuty jest bardzo z ej  jako ci i  niejednokrotnie maź ł ś  
niemi y zapach, dlatego tu b dziemy pracowa  przy takich rozwi zaniach ebył ę ć ą ż  
t  wod  zasili  ewentualnie te wioski eby równie  by y, czu y si  e kto  o nieą ę ć ż ż ł ł ę ż ś  
dba, e w razie czego mo emy ten wodoci g potem przej . Dlaczego jutro,ż ż ą ąć  
jutro  dlatego  e panowie  te  czekali  a  nieg  zgin  poniewa  ja  musz  imż ż ż ś ą ż ę  
wskaza  przez te pola które to wszystko b dzie lecie  i dzisiaj podpowiadajć ę ć ą 
nam bynajmniej lepiej b dzie ci gn  to z Pasymia ni  z Elganowa. A wracaj cę ą ąć ż ą  
do Elganowa chcia bym poinformowa , e my dzia k  mamy zabezpieczon , jał ć ż ł ę ą  
zaraz na pocz tku kadencji j  kupi am za 2.700z  w razie czego na budow  teją ą ł ł ę  
e stacji,  ale chcia am tu zaznaczy , e ta hydroforia  nie znajduje si  na tejż ł ć ż ę  

dzia ce, ta dzia ka jest obok a hydroformia znajduje si  tu  obok, tak e w razieł ł ę ż ż  
czego to b dziemy mieli gdzie postawi  swoję ć ą

-Pani  Burmistrz,  jaki  b dzie  taki  orientacyjny  koszt  wykonania  takieję  
inwestycji, a my si  nie wypowiadamy w tej sprawie…ę
- Nie jeszcze nie wypowiadacie, bo to dopiero projekt to tutej sobie, projekt 
chcemy zrobi  panowie no tutej rozmawiamy na temat 25.000 brutto 26.000, zć  
kolei ale musimy zrobi  podk ady geodezyjne, tak e tutaj te  chcemy no trochć ł ż ż ę 
te  zamówienia  publiczne  tutaj  nas  nas  no  wskazuj  e  to  co  mówi  teą ż ę  
post powania s  do  d ugie a my chcemy te rozwi zania zrobi  jak ja mówi :ę ą ść ł ą ć ę  
Rusek,  Otole  to  wszystko  tutaj  zasili  tak e  w  tej  sprawie  mo ecie  mić ż ż ęć 
wyprostowane wnioski tutaj, jak ci panowie nam podpowiadaj . Uwa am, e toą ż ż  
jest takie no do  dobre rozwi zanie, poprawa jako ci wody, bo to o to chodzi aść ą ś  
niestety przed nami jest budowa stacji dla Pasymia. Tak e takie inwestycje wż  
tym planie rozwoju si  na pewno nie znajdzie, poniewa  to powinno by  poę ż ć  
2013 roku, bo to tylko 5 lat tak e to na nast pny plan musi si  ju  znale  takaż ę ę ż źć  



inwestycja.  Ja  te  bym chcia a  doda  do  tego,  co powiedzia  pan Radny A.ż ł ć ł  
Gralczyk. O tu  ta ustawa jest mi na sposób naprawd  bardzo dobrze znana,ż ę  
wiem równie , e w a ciciele powinni dba  o te chodniki i o tym wiedzia am,ż ż ł ś ć ł  
nawet  tu  poprosi am  Zak ad  Gospodarki  Komunalnej,  pan  Radnył ł  
Zwierzchowski  Bogdan  do  ka dego  w  zasadzie  w a ciciela,  do  ka degoż ł ś ż  
podmiotu gospodarczego roznosi  takie informacje, co kto musi dba  mi dzył ć ę  
innymi  chodzi o  równie  o  od nie anie.  Tylko  teraz  kwestia  jak  ja  mówił ż ś ż ę 
pracujemy  nad  tym  jak  to  wyegzekwowa ,  eby  nie  kara  a  ebyć ż ć ż  
wyegzekwowa  no nie. W zwi zku z tym tak jak pa stwo tutaj zauwa yli cie zć ą ń ż ś  
moich informacji, wys ali my ponad 900, oko o 1.000 samych wezwa . Ró neł ś ł ń ż  
s  odg osy, s  bardzo przykre sytuacje ja o jednej sytuacji miem powiedzie ,ą ł ą ś ć  
poniewa  oficjalnie  skarga  póki,  co  wp yn a,  i  na  moj  osob  mo na  takż ł ęł ą ę ż  
powiedzie  i  na  pracownika.  O  tu  by a  to  jest  by a  córka  by ego  panać ż ł ł ł  
wojewody  Mróz  bodaj e  chyba  tak,  mog  powiedzie  nazwisko,  bo  to  jestż ę ć  
pismo w tej sprawie, która bardzo na ubli a a pracownikowi, mnie pos dzi a, eż ł ą ł ż  
ja dam kosza b d  dam eby kto  podpisa  umow  na mieci. Tym niemniejżą ą ź żą ż ś ł ę ś  
chcia am pa stwa poinformowa  jeszcze, e o wiadczy a pracownikowi, znaczył ń ć ż ś ł  
sta y cie,  ale  to  b dzie  pracownik  ju ,  pani  Malwinie  Sierucie,  e  mi dzyż ś ę ż ż ę  
innymi uczestniczy a w tym, e by ta uchwa a, któr  my podejmowali my jakoł ż ł ą ś  
Rada Miejska eby nie uzyska a akceptacji pana wojewody… ż ł
Ta ska: no i ta uchwala zosta a zakwestionowanań ł
L:  tak,  e  tutaj  takie  o wiadczenie  z o y a  dopiero  po  fakcie,  terazż ś ł ż ł  
dowiedzieli my si , co m.in. te  by o przyczyn . Takie rzeczy nas spotykaj ,ś ę ż ł ą ą  
przy  tych  pracach  porz dkowych  czeka  nas  wiele  prac,  po  prostu  myą  
porz dkujemy  teraz  b dziemy  chcieli  równie  na  zasadzie  porozumieniaą ę ż  
przekaza  to, co nale y do Zak adu to, co nale y do Urz du wyegzekwowania ić ż ł ż ę  
to co do w a cicieli, bo te rzeczy po prostu s  nie pouk adane i brak naprawdł ś ą ł ę 
czasu  i  tutaj  no  wsparcia  pracowników,  bo  gdyby my mieli  Stra  Miejskś ż ą 
problem by by rozwi zany, bo idzie Stra  Miejska niema kosza karze. Decyzjł ą ż ą 
administracyjn  jest  d ugie post powanie administracyjne,  przy czym zosta oą ł ę ł  
nam tylko teraz czterech policjantów, e po prostu nie sposób nawet od policjiż  
wymaga  eby  mówi  uczestniczyli  w  komisjach.  Z  kolei  eby  komisjeć ż ę ż  
powo a , je eli ja oddeleguje dwie osoby trzy prosz  mi wierzy , e brak pracył ć ż ę ć ż  
r k w tym momencie eby obs ugiwali petentów, bo petentów nam przybywaą ż ł  
bo i dzia kowiczów nam przybywa. ł



- Gralczyk: Moment, mo e by my zacz li od zak adów pracy, bo ci w a cicieleż ś ę ł ł ś  
prywatnych posesji to i zak ady maj , mamy GEES niech sprz tnie ł ą ą
-Lusia: to powiedzia am w a nie, e pan Bogdan roznosi  do tego wróci am, panł ł ś ż ł ł  
Bogdan osobi cie roznosi ..ś ł
-Ale to o od nie aniu ś ż
- A od nie anie i porz dkowanie jedna ustawa ś ż ą
Nast pna strona ę
L: ja tylko chcia am jeszcze tak poinformowa  mo e równie , poniewa  mia amł ć ż ż ż ł  
telefony, e no na wi ta Pasym zosta  no jakby, wiele mieci na Pasymiu mo eż ś ę ł ś ż  
tak bym powiedzia a zosta o itd. itd. tak e by y wykonywane do mnie telefony,ł ł ż ł  
ja chcia abym tez i usprawiedliwi  z jednej strony troch  nawet to, co i zosta o,ł ć ę ł  
poniewa  ten okres przed wi teczny to praktycznie my mieli my tylko tydzież ś ą ś ń 
a mo e nawet nie s o ca, bo wiosna by a pó no, zacz y deszcze pada , niegż ł ń ł ź ęł ć ś  
jeszcze le a , e ja nawet sama pracowników prosi am, bo w deszczu sprz ta yż ł ż ł ą ł  
te panie eby posz y na herbat , poniewa  to jak ja mówi  nie t dy droga ebyż ł ę ż ę ę ż  
w tak  pogod  chodzi y z tymi miot ami. Tak e tutaj jak ja mówi  dopiero sią ę ł ł ż ę ę 
teraz pokaza a pogoda, dzi  wczoraj, ostro Zak ad wzi  si  do pracy, dzisiajł ś ł ął ę  
wychodz  ka dy zobaczy am, ka d  ulic  nawet przy mojej to si  zdziwi am, boą ż ł ż ą ę ę ł  
ju  te  telefony  by y  a  to  chodzi  o  to  eby ten  piach  zmie  i  eby ciekiż ż ł ż ść ż ś  
kanalizacyjne si  po prostu nie zapycha y w tym momencie, no nie i tak jakę ł  
mówi  s o ce si  pokaza o, Zak ad te  to porz dkuje tak e s , jak ja mówi , eę ł ń ę ł ł ż ą ż ą ę ż  
na  wi ta  jecha am  akurat  to  si  za ama am,  by am  w  podró y,  widzia amś ę ł ę ł ł ł ż ł  
Olsztyn widzia am adn  I aw  chyl  czo a, bo tam adnie mo na powiedzieł ł ą ł ę ę ł ł ż ć 
tak,  ale  i  Ostróda  i  wiele  mieci  jak  ja  mówi  no  jeszcze  zosta o,  no  nieś ę ł  
ogarni to  tego,  bo  ten  okres  by  do  okresem  krótkim.  Chcia am  teę ł ść ł ż 
poinformowa  pa stwa  i  tu  podzi kowa  nowej  dyrektor,  pani  Lidceć ń ę ć  
Mas owskiej,  e  ju  znalaz a  rodki  finansowe  na  monitoring  Gimnazjum.ł ż ż ł ś  
Tak e rodki ju  s , tak e jak ja mówi  nie jest jeszcze miesi c a ju  pozwoli aż ś ż ą ż ę ą ż ł  
sobie  je  prawie,  e poszuka . Monitoring b dzie  jak ustalili my miej  wi cejż ć ę ś ę  
raczej  wprowadzony z dniem 1.09,  eby ka dego oswoi , przyzwyczai  byż ż ć ć ć 
mo e jeszcze wtedy poszerzymy o sal  gimnastyczn . Tak e s  rzeczy gdzie noż ę ą ż ą  
mo na tak samo to wykona . Chcia bym pa stwa te  poinformowa  o radzież ć ł ń ż ć  
zatrudnienia, to, co wczoraj by am na spotkaniu i mówi am, z tym, e ja dlał ł ż  
pa stwa taki raport przygotuj , b d  skseruj , prze l  to na pa stwa r ce ebyń ę ą ź ę ś ę ń ę ż  
pa stwo równie  mieli orientacj  jak s  wydawane pieni dze, jakie s  wnioski,ń ż ę ą ą ą  



poniewa  uwa am i tu informuj  pa stwa, e jest teraz dla osób rozpoczynaj cż ż ę ń ż ą ą 
dzia alno  gospodarcz  dotacje, na dzie  dzisiejszy bezzwrotn  w wysoko cił ść ą ń ą ś  
11.500  z .  Tak  dzia alno  nale y prowadzi  rok  czasu  i  po  roku  czasu  tał ą ł ść ż ć  
kwota nie tak jak kiedy  by o, e cz ciowo zosta a umarzana, w tej chwili onaś ł ż ęś ł  
jest bezzwrotna. 
- Trzeba mie  status bezrobotnego? ć
Lusia:  trzeba  mie  status  bezrobotnego,  tak.  Tak e  te  rodki  te  ju  sć ż ś ż ż ą 
podzielone, e tutaj ja do pa stwa prze l  i takie mo e zrobimy spotkanie, mo eż ń ś ę ż ż  
ze  starostwem,  poniewa  zostajemy  bynajmniej  ja  to  wczoraj  zosta amż ł  
zaskoczona, e rodki s  ju  podzielone i praktycznie ta rada zatrudnienia nież ś ą ż  
wiem po co ma i , no po to chyba eby tylko zag osowa . Wst pnie tylko dlaść ż ł ć ę  
pa stwa skórowa am i bym poprosi a, te które jak zosta y rozdysponowane ju ,ń ł ł ł ż  
tak e ju  te rodki zosta y rozdysponowane, tak e wczorajsza moja osoba nież ż ś ł ż  
wiem czy by a tam konieczna, na roboty publiczne przez Starostwo Powiatoweł  
tak e  49  stanowisk  rozdysponowa o  Starostwo  Powiatowe  w  swoichż ł  
jednostkach bud etowych. Dlaczego ja o tym mówi , no wiemy e z dniem 1.01ż ę ż  
samorz dy nie mog  zawiera  umów na roboty publiczne, dla nas to by a formaą ą ć ł  
najkorzystniejsza  z  mo liwych,  no  ustawodawca  wprowadzi  pewne  zmianyż ł  
tutaj,  e  mog  to  teraz  tylko  Starostwa  Powiatowe  organizowa .  Myż ą ć  
kontynuujemy,  zwracamy  si  z  pro b  eby  Zarz d  Dróg  Powiatowychę ś ą ż ą  
przekaza  nam kilkoro chocia by pracowników, po to eby te drogi powiatoweł ż ż  
ratowa  i remontowa , tym nie mniej w skali oceny moje stanowisko no kolegić ć  
pana wójta z Roz óg równie  takie same by o, e w stosunku do Zarz du Drógł ż ł ż ą  
Powiatowych,  a  stosunek  do  Pomocy  Spo ecznej  gdzie  Zarz d  Drógł ą  
Powiatowych ma 16 liczb  skierowanych osób a do Domu Pomocy Spo eczneję ł  
13, no i widzimy t  szalon  ró nic , wiedz c, e 5 osób do Starostwa w ogóleą ą ż ę ą ż  
do pracy jako do instytucji w Starostwie Powiatowym, równie  uwa am, e toż ż ż  
jest do  du a liczba, a nie ma skierowa  do Zarz du Dróg, przecie  Zarz dyść ż ń ą ż ą  
Dróg  Powiatowych  maj  wsz dzie  drogi,  pocz wszy  od  Gminy  Pasymą ę ą  
sko czywszy na wszystkich gminach tutej. Tak e, jak kiedy dla rozeznania i 49ń ż  
stanowisk  zosta o  rozdysponowane  w  ramach  robót  publicznych,  na  sumł ę 
339.638 z  co wst pnie tutej by y rozmowy prowadzone e wi kszo  b dzieł ę ł ż ę ść ę  
skierowanych do Zarz du Dróg po to eby ci pracownicy wykonywali swojeą ż  
prace na drogach powiatowych. Tak e jak ja mówi , ja postaram si  jeszcze, boż ę ę  
to  wczoraj  przywioz am  i  ju  by o  ko o  13,  potem  mia am  spotkanie  zł ż ł ł ł  



pracownikami, bo tak uwa am, e pa stwo te  b dziecie chcieli wiedzie , jakiż ż ń ż ę ć  
jest stan zatrudnienia, jaki jest stan bezrobocia na naszym terenie i wtedy mo eż  
my  b dziemy  mogli  podyskutowa .  Z  przykro ci  musz  powiedzie ,  eę ć ś ą ę ć ż  
wczorajsze obrady by y prowadzone przez pan wice starost , mówi , dlatego eł ę ę ż  
jest naszym te  mieszka cem, ale nie by o zrozumienia takiego nawet, chociaż ń ł ż 
uczestniczy  w  tym  spotkaniu  i  widzia  te  nasze  drogi  eby  naprawdł ł ż ę 
powiedzie  jako  starosta  mocn  r k ,  e  bo  wiemy  dok adnie,  e  je elić ą ę ą ż ł ż ż  
Starostwo  Powiatowe,  pan  Starosta  czy  Zarz d  zadeklaruj  no  i  prze lą ą ś ą 
informacj , e jednak trzeba kierowa  te osoby tutaj do pracy to b d , no sameę ż ć ę ą  
zarz dy, jaki to jest interes powiedzmy podmiotom, tym zak adom bud etowymą ł ż  
eby kierowa , no na pewno to jest odgórnie. No b dziemy my pismo pisa ,ż ć ę ć  

jutro si  tym zajmiemy.ę
-  Pani  Burmistrz  a  kiedy  my  zaczniemy  od  tej  drogi,  przepraszam,  e  takż  
wchodz .ę
Lusia: tzn. powiem szczerze, e nad tym si  zastanawiam, w momencie, je eliż ę ż  
jutro nie b dziemy mie  tych osób to, kto wie czy tak jeszcze nie..ę ć
- Ale pan Sekretarz im powiedzia  e alternatywnie tak si  ko cu stanieł ż ę ń
Lusia: tak, e tutaj mieli my, dlatego jutrzejszy czas b dzie wykorzystany, panż ś ę  
Oleszkiewicz jedzie w tej  sprawie te  do Szczytna no i  b dzie tu prowadziż ę ł 
rozmowy. Ja si  wczoraj tam do pana Starosty nie dosta am.ę ł
Sekretarz:, je eli mo na, ja tylko dwa s owa, ale to pan Radny Gralczyk jakbyż ż ł  
wywo a  mnie  tu  w  jednym  fragmencie.  Bo  kwestia  oddania  z  powrotemł ł  
Zarz du  Dróg  Powiatowych  w  granicach  miasta  Pasymia  Zarz dowi  Drógą ą  
Powiatowych w Szczytnie to jeszcze niczego nie rozwi zuje, bo nam chodzi oą  
ludzi  do robót publicznych równie  na nasze drogi,  bo je eli  my by my ichż ż ś  
dostali to my mamy taki plan czy mieli my plan i go nadal mamy, e by myś ż ś  
budowali  ten  chodnik  prawda  wzd u  drogi  powiatowej,  ale  równie ,  je elił ż ż ż  
trzeba klei  dziury np. na terenie Pasymia, na naszych drogach gminnych nieć  
tylko na terenie Pasymia,  ale i  na asfaltowych poza Pasymiem to tych ludzi 
by my do tego zaanga owali.  Tak e samo oddanie to jeszcze nie rozwi zujeś ż ż ą  
sprawy. Bo nie wiem czy wszyscy orientuj  si , o co tu chodzi, bo je eli w rokuą ę ż  
bie cym  tylko  powiaty  mog  by  organizatorem  robót  publicznych  to  myżą ą ć  
zaproponowali my takie rozwi zanie eby powiat tych ludzi zatrudni , tzn. np.ś ą ż ł  
Zarz d Dróg Powiatowych, ale oddelegowa  do nas no np. 8 osób i to by nas wą ł  
pe ni  satysfakcjonowa o.  Tak by a  nasza propozycja,  kiedy nie  wiedzieli mył ł ł ś  



jeszcze,  jakie  b d  mo liwo ci,  ale  gdyby dzisiaj  powiat  powiedzia ,  e nieę ą ż ś ł ż  
mo emy da  wam,  8  ale  dajemy  wam 4  albo  5  to  te  by my to  przyj li  iż ć ż ś ę  
powiedzieli no w miar  jest to dobrze rozdysponowane. ę
Mius:  nie  chcia em  ju  nic  nie  mówi ,  ale  pani  mnie  zobowi za a  do  tegoł ż ć ą ł  
ebym to powiedzia . Na której  z kolei sesji z o y em interpelacj  w sprawież ł ś ł ż ł ę  

zakupu, rozpatrzenia sprawy monitoringu na terenie jeziora, Pasym. Wracam do 
tego uporczywy i nie poddam go oficjalnym wnioskiem pod g osowanie Rady ił  
je eli wracam ta moj  koncepcj  wtedy b d  ju  szcz liwy. Pytam si  i mo eż ą ę ę ę ż ęś ę ż  
pokrótce przedstawi  t  jeszcze moj  decyzj . Pani burmistrz ja wskaza em wę ą ą ę ł  
swojej  wypowiedzi,  w  swojej  interpelacji  ród o,  z  którego  mo na  byź ł ż  
ewentualnie  skorzysta  na  zakup  tych  monitorów,  je li  chodzi  o  wysokoć ś ść 
kwoty to chcia bym tutaj sprostowa  troszeczk , poniewa  tu wchodzi w gr , boł ć ę ż ę  
tam pad y kwoty 16 do 20.000 z , ca okszta t zakupu tego monitoringu, ale tuł ł ł ł  
jest to wszystko uzale nione od ilo ci kamer bo my na dzie  dzisiejszy mo emyż ś ń ż  
tu wspólnie jako Rada wspólnie wybra  jakie punkty by my sobie wytyczylić ś  
eby by y  monitorowane i  pó niej  stopniowo w skali  poszczególnych lat,  wż ł ź  

miar  mo liwo ci posiadanych rodków udoskonala  to i powi ksza , bo e toę ż ś ś ć ę ć ż  
spe ni  bardzo  dobr  rol  i  b dzie  to  po yteczne  dla  nas  wszystkich  tuł ą ę ę ż  
mieszka ców to nie ma najmniejszego komentarza. Jestem 100% przekonany,ń  
e  to  spe ni  swoj  rol ,  maj c  na  uwadze  dewastacj ,  przecie  tam  lampż ł ą ę ą ę ż  

bulwaru  awek,  wyrywanie  nawet  kraw ników  umocowa  do  awek  tychł ęż ń ł  
takich,  jakie one s , których tam nasze spo ecze stwo tu nam zarzuca i  tymą ł ń  
samym Radnym,  pracownikom Zak adu  Gospodarki  Komunalnej,  e nic  nieł ż  
robi . Niestety to nie jest mo liwe do przy takiej dewastacji mienia spo ecznegoą ż ł  
nie  jest  to  mo liwe i  w stanie  utrzymania  takiego  bie cego,  na  co  dzie  iż żą ń  
my l , e ta sprawa spe ni swoj  rol  i bardzo bym prosi  tu pani  burmistrz, takś ę ż ł ą ę ł ą  
jak powiedzia em i je li ta sprawa nie b dzie jasno mi podpowiedziana postawił ś ę ę 
to jako wniosek oficjalny do przeg osowania przez Radnych.ł
Lusia: tzn. prosz  pa stwa ja zaznacz  w tej sesji mówi am, e i rozmawia amę ń ę ł ż ł  
ju  z naszym kierownikiem posterunku z panem Markiem Ros  w tej sprawie,ż ą  
e b d  si  chcia a  spotka  z nowo powo anym komendantem powiatowym,ż ę ę ę ł ć ł  

poniewa  musimy te  da  im oddech, bo jest bardzo krotko na tym stanowiskuż ż ć  
jak  wygl da oby  znaczy  ten  monitoring,  bo  mówi  nie  mo emy  wydaą ł ę ż ć 
pieni dzy  ja  ich  na  pewno  nie  wydam  i  oczywi cie,  je li  Rada  z  takimę ś ś  
wnioskiem  wyst pi  to  b dziemy  g osowa ,  poniewa  jak  ja  mówi  przy  4ą ę ł ć ż ę  



policjantach tutaj na dzie  dzisiejszy, których mamy no prosz  mi wybaczy ,ń ę ć  
ale kto b dzie siedzia  przy kamerach, przy monitorze eby to nagrywa  eby toę ł ż ć ż  
ogl da . Je eli  to  b dzie pod czone do Szczytna itd.,  no bezrobotni  jak ichą ć ż ę łą  
puszcz  oczywi cie,  dlatego  jak  ja  mówi  w  najbli szym  czasie  ten  tematą ś ę ż  
b dzie, ja poinformuj , bo jak ja mowie nie mog  mówi  o rzeczach, czy oę ę ę ć  
firmie,  bo  jak  ja  mówi  w  Szczytnie  by a  prezentacja  firmy,  która  się ł ę 
reklamowa a  przy  zak adaniu  monitoringu,  ten  temat  wtedy  wyniknie  uł ł  
Komendanta. My si  do tego przygotujemy i damy, bo je eli to my jako urz dę ż ą  
b dziemy musieli  pilnowa  to musimy zatrudni  Stra  Miejsk  itd.,  Je eli  toę ć ć ż ą ż  
b dzie mo na pod czy  do Szczytna i tam b d  te kasety, to jakby nie sztukaę ż łą ć ę ą  
nagra  kasety i prosz  mi wierzy  ju  rozmawia am z kierownikiem kilka dnić ę ć ż ł  
wcze niej i ten temat b dzie na spotkaniu, wtedy wyjdzie, bo ja musz  te  mieś ę ę ż ć 
szersz  wiedz  na  ten  temat.  Wracaj c  do  tych  tutaj  uszkodze  nie  sameą ę ą ń  
kamery,  ja  jestem  za  tym,  e  dla  nas  Stra  Miejska  by  wi cej  rozwi za aż ż ę ą ł  
problemów,  naszych  gminnych  samorz dom tutaj,  wioskom  jak  powiedzmyą  
kamery no nie, to jest moje odczucie, ale po prostu to nie znaczy, e ja na tenż  
temat nie b d  rozmawia a, bo tak jak tutaj ju  pani dyrektor si  orientowa a ię ę ł ż ę ł  
szkole sobie zak ada to jest te  4.000 a nie wiem jak to si  tu b dzie odbywa ,ł ż ę ę ć  
tak e ten temat to jest kwestia czasu.ż

achma ski: chcia em równie  zwróci  pa stwu na jeszcze jedn  rzecz uwag ,Ł ń ł ż ć ń ą ę  
na wa saj ce si  psy w Pasymiu, bo nie mo na ich nazwa  bezpa skimi, bołę ą ę ż ć ń  
wydaje mi si , e bezpa skich psów w Pasymiu nie ma. Zwracam uwag  na toę ż ń ę  
tylko i wy cznie z troski i bezpiecze stwo naszych uczniów, bo zaczyna siłą ń ę 
wiosna i  wiadomo przyroda budzi si  do ycia i dzisiaj id c do pracy przedę ż ą  
schodami dzieci karmi  wilczura i wydaje mi si  tylko kwestia ustalenia czyjeą ę  
to s  zwierz ta, czyli po raz kolejny wyegzekwowania od w a cicieli obowi zkuą ę ł ś ą  
pilnowania czworonogów. Tak e bardzo bym prosi  eby cie pa stwo postaraliż ł ż ś ń  
si  to rozwi za . Mi si  bardzo podoba pani Burmistrz to co tutaj pada Straę ą ć ę ż 
Miejska, by  mo e to jest to rozwi zanie do którego trzeba by powolutku d yć ż ą ąż ć 
i pomy le . ś ć
Starczak: ja mam tylko pytanie do Sekretarza, zbierania od wywo ników czyź  
jak to nazwa  mieci, kto z mieszka ców p aci, kto ma pojemniki, czy to dalejć ś ń ł  
posz o  jako  tak,  bo  wi kszo  sk adali  takie  sprawozdania  do…czy  to  mał ś ę ść ł  
jakie  dalsze skutki bo to z jak  czci  my wracamy i co my mówimy, bo o tymś ą ą  
ustawa mówi e wedle obowi zku je eli nie mieszkaniec to, je eli nie w a cicielż ą ż ż ł ś  



posesji to gmina przejmuje obci aj c kosztami i mo e to….to co innego boąż ą ż  
tamten  to  by  kosz  dla  takich  jak  idzie  si  drog  i  ulic .  Je li  chodzi  o  teł ę ą ą ś  
chodniki tam te  tak nie do ko ca jest jak my si  upieramy, poniewa  tam jakż ń ę ż  
jest  pas  zieleni  odgradzaj cy  chodnik  od  posesji  to  te  troszk  inaczej,  aleą ż ę  
my l ,  e  to  nie  sprawa  osiedla  i  tam  nie  s  domy  jednorodzinne,  je eliś ę ż ą ż  
pójdziemy poln  czy na osiedlu tamtym naszym to ka dy ko o domu dba, boą ż ł  
wi kszy problem jest w a nie tutej gdzie jest kilku w a cicieli. To jest jedno,ę ł ś ł ś  
drugie szanowni pa stwo mam tutej gor c  pro b  tak , wydaje mi si  e naszń ą ą ś ę ą ę ż  
statut  wymaga  pewnych  zmian  ju ,  przegl daj c  inne  statuty  jest  takie  doż ą ą  
przemy lenia  do  nast pnej  komisji  i  gdyby  byli  ch tni  do  tego  ebyś ę ę ż  
popracowa , eby jeszcze przyjrze  si  naszemu statutowi i to co pa stwo…ć ż ć ę ń  
gdzie jest albo nie do ko ca powiedziane wyra nie w statucie albo statut dajeń ź  
nam ma e pole manewru, i gdyby by y osoby ch tne te  podj  si  tego, ale toł ł ę ż ąć ę  
jest do nast pnej komisji do przemy lenia i taka pro ba eby cie przejrzeli naszę ś ś ż ś  
statut, jaszcze raz bo inaczej jak si  statut uchwala a inaczej jak on ju  wejdzieę ż  
w ycie. Nast pna sesja jest planowana na 26.04, S dz , e –  np. wcze niej,ż ę ą ę ż ś  
poniewa  my z bud etu-  przed sesj  pyta am, –  ale to wynik o dzisiaj  –  noż ż ą ł ł  
dobrze ja te  chcia am wcze niej, ale uzasadniano mi, e to ju  tam wszystkoż ł ś ż ż  
pasuje, to za 26 …
-Pani przewodnicz ca to najpewniej nie b dzie absolutoryjna tylko by  mo eą ę ć ż  
b dzie wcze niejsza zwi zana z bud etem, ze zmianami w bud ecie ę ś ą ż ż
Starczak: i tak jest gdzie  ko o 19 ś ł
                                                                                                           
             
     
      
 
                 


